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Slovo starosty chodníku jsme dále nepokračovali, protože poze-
mek je ve vlastnictví soukromých vlastníků a není 
svěřen městskému obvodu.

Dále jsme provedli opravu místní komunikace 
vedenou k paní Böglové (400 tis. Kč), opravu 
odpadu a splaškové kanalizace u MAXIMA 
(50 tis.Kč), opravu střechy hospodářské budovy 
u MAXIMA včetně částečného provedení omítek 
uvnitř budovy (celkem 240 tis. Kč), vybudování 
splaškové kanalizace k budově MARTEK ELEK-
TRONIK s. r. o. (55 tis. Kč), provedení elektrore-
vizí, které nebyly prováděny několik let v budově 
úřadu a MAXIMA, a provedení oprav zjištěných 
závad, zpracování projektové dokumentace na 
provedení elektroinstalace ve stodole (garáž pro 
traktor) včetně její realizace (celkem 120 tis. Kč). 
Vybudování sociálního zařízení pro zaměstnance 
údržby veřejné zeleně, aby měli důstojné podmín-
ky pro převlékání a osobní hygienu (185 tis. Kč).

K údržbě obvodu nepatří jen provádění oprav, 
ale i údržba zelených ploch a drobné práce prová-
děné zaměstnanci údržby veřejné zeleně. Přesto, 
že nebyla silná počtem, kdy větší část v jarních 
měsících pracovala pouze o 2 pracovnících a až od 
července byla posílena o nového vedoucího pana 
Rostislava Musálka, odvedla údržba kus práce 
a zaslouží si dík.

Vážení spoluobčané,
blíží se konec roku a nastává období, kdy se obvyk-
le rekapituluje a hodnotí, co se v uplynzlém roce 
podařilo z vytyčených úkolů splnit.

Na úseku investic a údržby našeho městského 
obvodu byly provedeny tyto akce:

Opravy nátrže (oprava břehu) včetně cyklos-
tezky v chatovišti na ulici U Opavice (U Okouna). 
Na tuto investiční akci dostal náš městský obvod 
investiční dotaci 1 300 000 Kč z rozpočtu města. 

Krátce po kolaudaci výše uvedené stavby došlo 
ve stejné lokalitě, jen o cca 400 m dále, koncem 
července k utržení břehu vodním tokem Opavy 
a částečnému poškození cyklistické stezky. Na 
tuto opravu požadoval městský obvod Martinov 
po městu Ostrava neinvestiční dotaci z rozpočtu 
města ve výši 1 600 000 Kč, kterou Rada města 
Ostravy našemu městskému obvodu schválila.

Dále chtěl MOb Martinov provést opravu míst-
ních komunikací ulic Přední Padělky a U Hůry. 
Oprava byla podmíněna opravou vodovodního 
řadu, který je uložen v místních komunikacích 
a dle názoru MOb Martinov je v havarijním stavu. 
Jelikož OVAK a. s., uznaly jako havarijní stav 
pouze vodovodní řad vedený v ulici U Hůry, po-
žádal městský obvod na opravu vodovodního řadu 
a místní komunikace U Hůry město Ostravu o ne-
investiční dotaci ve výši 1 500 000 Kč. V první fázi 
požadavku městského obvodu nebylo vyhověno. 
Přesto jsme se nevzdali a požádali jsme o stejnou 
částku opětovně. Na základě druhého požadavku 
byla požadována částka našemu městskému obvo-
du schválena. Z tohoto důvodu se začalo s opravou 
na ulici U Hůry až koncem října.

U získávání fi nančních prostředků z rozpočtu 
města našemu městskému obvodu, což jsou peníze 
tzv. navíc pro náš obvod, se chci pozastavit, a to 
proto, že když jsem před dvěma lety nastupoval do 
této funkce, byl jsem některými lidmi „kádrován“, 
že nebudu schopen a nebudu vědět, jak získat od 
města navíc peníze pro městský obvod. Myslím si, 
že částka 4 400 000 Kč získána z rozpočtu města 
v letošním roce není zanedbatelná. 

Z tzv. našich peněz jsme provedli opravu chod-
níku na ulici Na Svobodě (před. p. Neumannem 
a paní Zapletalovou) ve výši 86 tis. Kč. V opravě 

K úseku údržby obvodu patří i starost o životní 
prostředí. V tomto roce byl zvýšen počet velkoob-
jemových kontejnerů, takže již nedochází k jejich 
přeplňování a nepořádku kolem nich z důvodu 
jejich nedostatku.

V oblasti kultury bych chtěl poděkovat za velmi 
dobrou práci společenským organizacím, Sboru 
dobrovolných hasičů, TJ Sokol, Klubu důchodců, 
Českému červenému kříži a Komisi pro občanské 
záležitosti, která organizuje setkání jubilantů 
a vítání občánků. 

Moje poděkování patří i pracovnicím Úřadu 
městského obvodu Martinov, které zabezpečují ve 
všech svěřených správních i ekonomických činnos-
tech bezproblémový chod obvodního úřadu.

Závěrem bych poděkoval jménem svým všem 
Vám, vážení spoluobčané, kteří jste jakýmkoliv 
způsobem přispěli ke zkrášlení Martinova a k jeho 
většímu „zviditelnění“.

Vážení a milí spoluobčané, nastává opět 
sváteční čas, období, které pro většinu z nás 
patří k nejkrásnějším v roce. Jsou to vánoční 
svátky, které prožijte v klidu a pohodě. K radost-
nému vykročení do roku 2009 Vám přeji pevné 
zdraví, štěstí a hodně síly k překonání případných 
těžkostí.

Karel Civín, starosta

Úvodník
Vážení spoluobčané,

blíží se svátky a konec roku 2008. Vánoce jsou 
svátky rodiny, ve znamení klidu a pohody. 

Betlém s jesličkami vnáší do našich domovů 
atmosféru lásky, míru, naděje. Sváteční 
náladu pak ještě více umocní záře svíček 

a vůně purpury. S nadcházejícími svátky přijměte
 prosím naše přání: 

          „Radostné prožití svátků vánočních 
        v atmosféře lásky, klidu, štěstí a nový rok 2009 
        naplněný pevným zdravím, úctou a vzájemným 

porozuměním,“  Vám všem přeje
      redakční rada
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Rada městského obvodu Martinov
r o z h o d l a
- o pronájmech  pozemků v zahrádkových osa-

dách a chatovišti na základě žádostí majitelů 
chat, 

-  o uzavření smlouvy o kontrolní činnosti na 
výkon technického dozoru investora na stavbě 
„Oprava místní komunikace U Hůry, MOb 
Martinov, na pozemcích parc. č. 2934 a 2935/1“ 
s Ing. Otmarem Olšovským, Ostrava –
 Poruba,

- o uzavření smlouvy o dílo na zpracování PD 
stavby „Úprava koryta vodního toku Opavy –
 havarijní oprava nátrže vč. opravy cyklos-
tezky“s fi rmou IGEA s.r.o., Ostrava za cenu 
50 tis. Kč,

- o ceně za pronájem pozemků sloužících k úče-
lu zřízení zahrádky a pozemků zastavěných 
chatkami na období od 1. ledna do 31. prosince 
2009 ve výši 9,-- Kč/m2/rok, pozemků zasta-
věných rekreační chatou a pozemku, který 
je s ní ve funkčním celku ve výši 9,-- Kč/m2/
/rok a pozemků zastavěných garážemi ve výši 
30,-- Kč/m2/rok

- o uzavření dodatku č. 7 ke smlouvě č. 3/2004-
-NP uzavřené s Miroslavem Černým, Ostrava –
Poruba, spočívající v rozšíření pronájmu 
nebytových prostor v hospodářské budově 
u pivního baru MAXIM s účinností od 
1. ledna 2009

-  o poskytnutí jednorázových fi nančních odměn 
některým občanům Martinova, kteří se aktivně
podílejí na rozvoji Martinova,

- o uzavření dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo 
na provedení „Opravy střechy hospodářské 
budovy u pivního baru MAXIM“ s fi rmou 
Jaroslav Klečka, Ostrava – Poruba, za cenu 
18 tis. Kč na provedení omítek a dalších oprav 
dle požadavků MOb Martinov,

- o zadání veřejné zakázky na provedení „Úpra-
vy koryta vodního toku Opavy – havarijní 
oprava nátrže vč. opravy cyklostezky“ a uza-
vření smlouvy o dílo s fi rmou Jan VRBICKÝ, 
Hať, za cenu 1,057 tis. Kč

- o uzavření smlouvy o kontrolní činnosti 
na výkon technického dozoru investora na 
stavbě „Úprava koryta vodního toku Opavy 
– havarijní oprava nátrže vč. opravy cyklos-
tezky“ s Ing. Otmarem Olšovským, Ostrava – 
Poruba,

- o zadání veřejné zakázky na provedení sta-
vebních úprav „Radnice Martinov – úprava 
sociálního zařízení“ a uzavření smlouvy o dílo 
s fi rmou Dobré stavby, s.r.o., Ostrava – Svinov, 
za cenu 165 tis. Kč,

- o uzavření smlouvy dílo na výkon stavebního 
dozoru při realizaci veřejné zakázky „Radnice 
Martinov – úprava sociálního zařízení“ s Jo-
sefem Janíkem, Ostrava – Martinov,

- o nabytí peněz formou darovací smlouvy od 
OZO Ostrava s.r.o., Ostrava, ve výši 190 844,-- Kč
za účelem výstavby, rozšíření či opravy stání 
pro umístění kontejnerů na separovaný odpad,

- o uzavření dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo 
na provedení „Úpravy koryta vodního toku 
Opavy – havarijní oprava nátrže vč. opravy 
cyklostezky“ s fi rmou Jan VRBICKÝ, Hať, 
kterým se z důvodu provedení víceprací dle 
požadavku MOb Martinov zvyšuje cena díla 
o 285 tis. Kč,

- o uzavření dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo 
na realizaci stavby „Oprava místní ko-
munikace U Hůry vč. opravy havarijního 
stavu vodovodu na ul. U Hůry“ s firmou 
HYDROSPOR spol. s r.o., Ostrava – Přívoz, 
kterým se z důvodu provedení vyvolaných 
víceprací prodlužuje termín dokončení stavby 
do 20. 12. 2008 bez změny ceny díla, 

- o poskytnutí jednorázové mimořádné odměny 
ředitelce MŠ Martinov za příkladné vedení 
této MŠ v roce 2008,

- neposkytnout finanční příspěvek střední 
zdravotnické škole na pátý ročník univerzity 
volného času.

s c h v á l i l a
- 7. rozpočtové opatření MOb Martinov 

k 30. září 2008 ve výši 0 % schváleného 
upraveného rozpočtu MOb Martinov na rok 
2008 – fi nanční vypořádání r. 2007 

- 8. rozpočtové opatření městského obvodu 
Martinov k 30. září 2008 ve výši 17,92 % –
dotace na opravu MK U Hůry a opravu 
cyklostezky,

- 9. rozpočtové opatření k 31. říjnu 2008 ve výši 
0 % – úprava výdajové části, 11. rozpočtové 
opatření k 30. listopadu 2008 ve výši 3,58 % –
dotace na SPOD a další účelová dotace na 
opravu nátrže,

- 12. rozpočtové opatření k 30. listopadu 2008 
ve výši 0 % – úprava výdajové části.

s o u h l a s i l a
- s prodejem pozemku parc. č. 3242/20, části 

pozemku parc. č. 3242/61 a části pozemku 
parc. č. 3242/87 o celkové výměře 309 m2 za 
cenu znaleckého posudku,

- s objednávkou dodání svislého dopravního 
značení od Ostravských komunikací, a.s., 
Ostrava,

- z hlediska působnosti městského obvodu 
příslušného k posouzení přípustnosti staveb, 
dle přílohy 1 Územního plánu města Ostravy, 
se změnou staveb spočívající v prodloužení 
doby trvání zahradních chatek v ZO Plesenka 
a v ZO Na Svobodě na základě předložených 
žádostí majitelů chat,

-  se svěřením pozemků nabývaných do vlast-
nictví SMO směnou pozemků se společností 
HRUŠKA, spol. s r.o., Ostrava – Martinov.

- se zrušením smlouvy o dílo s fi rmou S.U.K., 
v. o. s., na rekonstrukci www stránek MOb 
Martinov a pověřila Ing. Čestmíra Křížka 
zajištěním nového dodavatele,

- se zřízením úplatných věcných břemen k po-
zemkům v k. ú. Martinov ve Slezsku za účelem 
vybudování inženýrských sítí ke stavbám 
jednotlivých žadatelů.

n e s o u h l a s i l a
- s nabytím podílů pozemků parc. č. 2945 o vý-

měře 1679 m2, parc. č. 2946 o výměře 1264 m2, 
parc. č. 3056/1 o výměře 1786 m2, parc. č. 
3056/6 o výměře 11 m2 a parc. č. 3057/1 o vý-
měře 984 m2, vše kat. území Martinov ve Slez-
sku koupí od ¼ podílového vlastníka Ing. Pro-
kopa Závodského, CSc., Praha – Braník,
a ¼ podílového vlastníka PhDr. Víta Závodské-
ho, Brno-střed, Stránice za nabídnutou kupní 
cenu 5 000 000,-- Kč společně pro oba podílo-
vé vlastníky z důvodu neúměrně vysoké ceny,

- z hlediska působnosti městského obvodu 
příslušného k posouzení přípustnosti staveb, 
dle přílohy 1 Územního plánu města Ostravy, 
se stavbou rodinného domu, která by vznikla 
rozšířením stávající zahradní chatky a její 
změnou užívání v ZO Na Hrázi na pozemku 
parc. č. 2962/64,

- v souladu se svým usnesením č. 242/18 ze dne 
13. srpna 2007 s navrhovanou změnou trasy 
západního úseku Severního spoje a trvá na 
navržené trase, která je schválená v současně 
platném Územním plánu města Ostravy.

v z a l a   n a   v ě d o m í
-  návrh znění obecně závazné vyhlášky SMO, 

kterou se mění OZV č. 2/2007, o místním 
poplatku za užívání veřejného prostranství

-  protokol o dílčím přezkoumání hospodaření za 
období od 1. 1. do 30. 9. 2008 ze dne 12. lis-
topadu 2008 provedeném auditorem JUDr.
Antonínem Husákem, TOP AUDITING, s.r.o., 
kterým nebyly v hospodaření MOb Martinov 
shledány žádné nedostatky.

p o ž á d a l a
- muzejní, letopiseckou, názvoslovnou a heral-

dickou komisi Rady města Ostravy o schválení 
návrhu na pojmenování dosud nepojmeno-
vané části ulice na pozemku parc. č. 2729/1 
v kat. území Martinov ve Slezsku od hranice 
pozemku parc. č. 2739/2 a končící na hranici 
pozemku parc. č. 2737/1 (ústící do ul. Kamen-
ná) názvem „K Obecníku“

- Zastupitelstvo města Ostravy o dodatečné 
vymezení území, na kterém by se vymezoval 
zákaz konzumace alkoholických nápojů na 
území MOb Martinov, a to přístřešky zastávek 
MHD, prostranství na návsi a v okolí pivního 
baru MAXIM,

-  Zastupitelstvo města Ostravy o vydání sou-
hlasu se svěřením pozemku parc. č. 2397/1 
v kat. území Martinov ve Slezsku nabyté 
do vlastnictví statutárního města Ostravy 
bezúplatným převodem od ČR – Úřadu pro 
zastupování státu ve věcech majetkových 

- Radu města Ostravy o vydání souhlasu s na-
bytím věcného daru stavby „Úprava místní 
komunikace – chodníku o celkové výměře 
100 m2 v hodnotě 226 tis. Kč a stavby „Povr-
chová úprava a rozšíření místní komunikace 
Na Hrázi“ o celkové výměře 560 m2 v hodnotě 
1 352 tis. Kč od současného vlastníka HRUŠ-
KA, spol. s r.o., Ostrava – Martinov.

Šárka Lyčková, tajemnice ÚMOb Martinov

Z jednání Rady městského obvodu Martinov 
od září 2008 do listopadu 2008
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Zastupitelstvo městského obvodu Martinov mimo jiné projednalo...
V uplynulém období Zastupitelstvo městského 

obvodu Martinov projednalo celkem 24 progra-
mových bodů. Kompletní zápisy jsou k dispozici 
na úřadu.

16. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 
MĚSTSKÉHO OBVODU MARTINOV

Přítomni: 13 členů obvodního zastupitelstva 
(MUDr. Bošotová od 3. bodu zasedání) 
Šárka Lyčková – tajemnice ÚMOb Martinov,
Dagmar Lapešová, DiS. – fi nanční úsek ÚMOb 
Martinov
Omluveni: Vlasta Závodská, Miroslav Bongár
Ověřovatelé zápisu: Ing. Jan Holuša, Rostislav 
Musálek
Zapisovatelka: Šárka Lyčková – tajemnice ÚMOb 
Martinov 

V úvodu zasedání přivítal starosta všechny 
přítomné členy zastupitelstva na 16. zasedání 
a zároveň omluvil paní Vlastu Závodskou 
a pana Miroslava Bongára z dnešního za-
sedání. Poté podali ověřovatelé minulého 
zápisu pan Josef Plaček a Ing. Jiří Křížek 
zprávu o ověření zápisu z minulého zasedání 
s uvedením, že zápis byl shledán bez závad 
a obsahující všechny údaje. Zápis byl schválen 
12 hlasy pro. Ověřovateli dnešního zápisu byli 
ustanoveni pan Ing. Jan Holuša a pan Rosti-
slav Musálek – schváleni 12 hlasy pro.

Starosta dále seznámil členy obvodního 
zastupitelstva s programem dnešního zase-
dání vč. jeho dodatku a vyzval je k podání 
případných návrhů na doplnění nebo změnu. 
Program v předložené podobě byl schválen 
všemi dosud přítomnými 12 hlasy pro.

1) bod 1 – Dne 30.7.2008 požádal pan 
MUDr. Petr Gallus, o odkoupení části po-
zemku parc. č. 3201/3 zahrada o výměře cca 
30 m2 v kat. území Martinov ve Slezsku ve 
vlastnictví SMO, městského obvodu Marti-
nov. Na tento pozemek má žadatel uzavřenou 
se SMO, městským obvodem Martinov 
smlouvu č. 6/2008-P, o pronájmu pozemku, 
a Dohodu o úhradě za bezesmluvní užívání 
na dobu neurčitou s účinností od 1. 9. 2008. 
Rada městského obvodu Martinov projednala 
věc záměru prodeje pozemku dne 11. srpna 
2008 a svým usnesením č. 485/40 doporučuje 
Zastupitelstvu městského obvodu Martinov 
doporučit Zastupitelstvu města Ostravy vydání 
souhlasu se záměrem prodeje. Zastupitelstvo 
MOb Martinov doporučilo všemi hlasy pro 
Zastupitelstvu města Ostravy vydat souhlas 
se záměrem prodeje části pozemku parc. 

č. 3201/3 zahrada o výměře cca 30 m2 v kat. 
území Martinov ve Slezsku ve vlastnictví 
statutárního města Ostravy svěřeného měst-
skému obvodu Martinov v souladu s návrhem 
na usnesení a písemným materiálem č. 1.
2) bod 5 – Dne 19. 8. 2008 požádala paní Bar-
bora Kučerová, o odkoupení části pozemku 
parc. č. 3155/1 zahrada o výměře cca 40 m2 
v kat. území Martinov ve Slezsku ve vlastnictví 
SMO, městského obvodu Martinov z důvodu 
rozšíření hranice již odkoupeného pozemku 
parc. č. 3155/2 kat. území Martinov ve Slezsku 
pro stavbu rodinného domu, kdy žadatelka při 
podání žádosti uvedla, že kupní smlouva na 
pozemek parc. č. 3155/2, oboustranně souhlas-
ně podepsaná, nebyla uzavřena dle původní 
žádosti. Prodej pozemku parc. č. 3155/2 byl 
proveden statutárním městem Ostrava v roce 
2005. Na pozemek parc. č. 3155/1 kat. území 
Martinov ve Slezsku je v současné době 
uzavřena smlouva č. 2/2003-P, o pronájmu 
pozemku mezi SMO, městským obvodem 
Martinov a panem Bohuslavem Křenkem. 
Rada městského obvodu Martinov projedna-
la věc záměru prodeje pozemku dne 1. září 
2008 a svým usnesením č. 500/41 doporučuje 
Zastupitelstvu městského obvodu Martinov ne-
doporučit Zastupitelstvu města Ostravy vydání 
souhlasu se záměrem prodeje. K tomuto bodu 
programu se dotázal pan Plaček, jaký je důvod 
nedoporučení tohoto souhlasu, starosta odpo-
věděl, že pan Křenek mu předložil písemné do-
kumenty dosvědčující, že jmenovaný má záměr 
směnit se SMO svůj pozemek pod přilehlým 
chodníkem za tuto část pozemku. P. Plaček 
vyslovil domněnku, že tato směna již proběhla. 
Poté na dotaz starosty p. Plaček navrhl tento 
bod stáhnout z jednání dnešního zastupitelstva 
a se všemi příslušnými doklady vč. výpisu 
z KN znovu předložit k rozhodnutí 17. zase-
dání Zastupitelstva MOb Martinov. Návrh na 
stažení tohoto materiálu z programu dnešního 
zasedání byl poté schválen všemi hlasy pro.
3) bod 7 – Členové obvodní rady požádali čle-
ny obvodního zastupitelstva o vyslovení ná-
zoru na pojmenování dosud nepojmenované 
ulice vyúsťující z ul. Kamenná s předchozím 
předložením tří návrhů. Ing. Holuša navrhl 
název Do (K) Obecníku. Pan Kudělka navrhl 
pojmenování po čs. zahr. letci, martinov-
ském rodákovi Adolfu Musálkovi. P. Plaček 
uvedl, že se jedná o velice malou uličku na 
pojmenování po významné osobnosti a sou-
hlasil s návrhem Ing. Holuši s názvem uličky 
K Obecníku. Starosta dal o tomto návrhu 
hlasovat a byla schválen 12 hlasy pro, 1 se 
zdržel hlasování (Kudělka). Toto hlasování 
však nebude předmětem usnesení, neboť se 
jednalo o názor členů zastupitelstva k rozhod-
nutí obvodní rady.
4) bod 8 – V diskusi pak bylo projednáno:

a) Starosta informoval členy zastupitelstva: 
- o zaslaném dopisu na KÚ s žádostí o opravu 

povrchů u autobusové zastávky před Potra-

vinářskými závody a o  obnovení přechodů 
pro chodce, resp. zvýraznění vodorovného 
značení,

- o zaslaném dopisu na MěP a PČR s poža-
davkem na měření rychlosti na ul. Marti-
novské a dodržování zákazu průjezdu nákl. 
automobilů,

- o prováděné stavbě splaškové kanalizace 
u budovy MARTEKu fi rmou Klečka,

- o prováděné opravě elektroinstalace ve 
stodole MOb Martinov,

- o prováděné opravě střechy na hospodářské 
budově u pivního baru MAXIM,

- o dokončené opravě místní komunikace na 
pozemku p. č. 3199,

- že MOb Martinov obdržel ze SMO dotace 
ve výši 1 mil. Kč na opravu havarijního 
stavu Jantar. stezky a utrženého břehu + 
1,5 mil. Kč na opravu vodovodu a místní 
komunikace U Hůry

- že budou přistaveny v Martinově kontejnery 
22. a 23. 10. 2008.

b) Pan Musálek sdělil, že byla opravena 
vývěsní tabule, ale pouze provizorně, na jaře 
bude vyměněna.

c) Pan Navrátil sdělil, že ví od pana Poláška, 
že nesouhlasí s umístěním dopravního značení 
v obytné zóně na svém pozemku, který vlastní 
pod částí komunikace Na Svobodě. Starostou 
i p. Plačkem sděleno, že dopravní značení na 
komunikaci, která je ve vlastnictví městského 
obvodu, nemá nic společného s vlastnictvím 
pozemku a že je problém vlastníka tohoto 
pozemku, že jej městskému obvodu neod-
prodal, tak jako téměř všichni ostatní v této 
lokalitě, a proto dopravní značení bude tam, 
kde bylo příslušnými orgány schváleno.

Dále se p. Navrátil znovu dotázal, kdy 
bude v Martinově vybudováno hřiště, a bylo 
mu znovu odpovězeno, že po vyřešení vlast-
nictví k pozemkům, na kterých je hřiště 
v regulačním plánu umístěno. P. Navrátil 
znovu uvedl, že TJ SOKOL Martinov nabízí 
k využití část hřiště Na Svobodě, která není 
přizpůsobena k fotbalovým utkáním, a může 
jej městskému obvodu pronajmout. Starostou  
bylo sděleno, že městský obvod nemůže pro-
vádět investice na cizích pozemcích.

c) Ing. Holuša sdělil členům fi nančního 
výboru, že v příštím týdnu se sejdou ke 
zpracování návrhu investiční části rozpočtu 
na r. 2009 a dále na roky 2010 a 2011.

d) Ing. Míková, Ph.D., informovala členy 
zastupitelstva, že navrhuje řešení dopravní 
problematiky v Martinově dvěma způsoby, 
a to zadáním diplomové práce studentům, 
což však nemusí přinést požadovaný efekt, 
nebo zadáním tohoto projektu specializova-
ným odborníkům, kteří by jej zpracovali za 
cca 40–60 tis. Kč. P. Plaček k tomu uvedl, že 
to budou zřejmě zbytečně vyhozené peníze, 
neboť stále přibývá aut a provoz v Martinově 
bude pořád, pokud by nebyl vybudovaný 
nějaký obchvat.
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17. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 
MĚSTSKÉHO OBVODU MARTINOV
 
Přítomni: 13 členů obvodního zastupitelstva 
Šárka Lyčková – tajemnice ÚMOb Martinov
Dagmar Lapešová, DiS. – fi nanční úsek ÚMOb 
Martinov, Libuše Hausnerová – MJP  úsek ÚMOb 
Martinov
Omluveni: Ing. Jiří Křížek, Jiří Navrátil
Ověřovatelé zápisu: Ing. Radim Bochňák, CSc., 
Miroslav Bongár
Zapisovatelka: Šárka Lyčková – tajemnice ÚMOb 
Martinov

V úvodu zasdedání přivítal starosta všechny 
přítomné členy zastupitelstva na 17. zasedání 
a zároveň omluvil Ing. Jiřího Křížka a pana 
Jiřího Navrátila z dnešního zasedání. Poté 
podali ověřovatelé minulého zápisu Ing. Jan 
Holuša a pan Rostislav Musálek zprávu o ově-
ření zápisu z minulého zasedání s uvedením, 
že zápis byl shledán bez závad a obsahující 
všechny údaje. Zápis byl schválen 13 hlasy pro. 
Ověřovateli dnešního zápisu byli ustanoveni 
pan Ing. Radim Bochňák, CSc., a pan Miroslav 
Bongár – schváleni 13 hlasy pro.

Starosta dále seznámil členy obvodního 
zastupitelstva s programem dnešního zase-
dání vč. jeho dodatku a vyzval je k podání 
případných návrhů na doplnění nebo změnu. 
Program v předložené podobě byl schválen 
všemi 13 hlasy pro.

1) bod 2 – Dále z důvodu záměru realizace 
opravy místní komunikace ul. Na Pastvisko 
byl obvodnímu zastupitelstvu navržen k pro-
jednání výkup části pozemku parc. č. 2861/7 
o výměře cca 80 m2 v kat. území Martinov ve 
Slezsku od současných spoluvlastníků Ladisla-
va Pyše a Libora Pyše. Rada městského obvodu 
Martinov svým usnesením č. 458/38 ze dne 30. 
června 2008 požádala Radu města Ostravy 
o vydání souhlasu s nabytím pozemku. Rada 
města Ostravy na svém zasedání dne 19. srpna 
2008 projednala záměr koupě pozemku a k to-
muto záměru vydala předchozí souhlas. Pan 
Plaček se v uvedené záležitosti dotázal, zda 
se v souvislosti se záměrem realizace opravy 
místní komunikace ul. Na Pastvisko nebudou 
již vykupovat další části pozemků zasahujících 
do této komunikace. Starosta sdělil, že v jiných 
úsecích není plánována výstavba po cizích 
pozemcích. Členové obvodního zastupitel-
stva poté všemi hlasy pro vydali souhlas se 
záměrem nabytí části pozemku parc. č. 2861/7 
o výměře cca 80 m2 kat. území Martinov ve 
Slezsku koupí od současných spoluvlastníků 
Ladislava Pyše a Libora Pyše, z vlastních fi -
nančních prostředků SMO, městského obvodu 
Martinov v souladu s návrhem na usnesení 
a písemným materiálem č. 2.
2) bod 3 – Také z důvodu záměru realizace 
opravy místní komunikace ul. Na Pastvisko 
byl obvodnímu zastupitelstvu ve stejné zále-

žitosti předložen další návrh na výkup části 
sousedního pozemku od současného vlastníka 
Ing. Petra Solského. Rada městského obvodu 
Martinov svým usnesením č. 459/38 ze dne 
30. června 2008 požádala Radu města Ostravy 
o vydání souhlasu s nabytím pozemku. Rada 
města Ostravy na svém zasedání dne 19. srpna
2008 projednala záměr koupě pozemku 
a k tomuto záměru vydala předchozí souhlas. 
Členové obvodního zastupitelstva také všemi 
hlasy pro vydali souhlas se záměrem nabytí 
části pozemku parc. č. 2861/8 o výměře cca 
40 m2 kat. území Martinov ve Slezsku koupí 
od současného vlastníka Ing. Petra Solského, 
z vlastních fi nančních prostředků SMO, měst-
ského obvodu Martinov v souladu s návrhem 
na usnesení a písemným materiálem č. 3.
3) bod 4 – Lesy ČR nabídly městskému obvodu 
výkup tří částí pozemku parc. č. 3435/2 (zelený 
pás podél ul. Průběžná) o výměře cca 1 000 m2 
v kat. území Martinov ve Slezsku. Rada 
městského obvodu Martinov svým usnesením 
č. 473/39 ze dne 21. července 2008 požádala 
Radu města Ostravy o vydání souhlasu s na-
bytím pozemku. Rada města Ostravy na svém 
zasedání dne 23. září 2008 projednala záměr 
úplatného nabytí uvedených částí pozemku 
a k tomuto záměru vydala předchozí souhlas. 
Obvodní zastupitelstvo na základě tohoto ná-
vrhu všemi hlasy pro souhlasilo se záměrem 
nabytí tří částí tohoto pozemku o výměře cca 
1.000 m2 kat. území Martinov ve Slezsku koupí 
od současného vlastníka Česká republika, Lesy 
České republiky, s. p., Přemyslova 1106/19, 
Hradec Králové, z vlastních fi nančních pro-
středků SMO, městského obvodu Martinov 
v souladu s návrhem na usnesení a písemným 
materiálem č. 4. 
4) bod 5 – Dále byl zastupitelstvu předložen 
záměr města směnit pozemek parc. č. 3155/1 
zahrada kat. území Martinov ve Slezsku ve 
vlastnictví Statutárního města Ostravy svěře-
ného městskému obvodu Martinov za pozemek 
parc. č. 3151/2 ost. plocha, ost. komunikace 
kat. území Martinov ve Slezsku ve vlastnictví 
manželů Bohuslava a Drahomíry Křenkových. 
Záměr města směnit uvedené pozemky byl již 
na Zastupitelstvu města Ostravy projednáván 
v roce 2004, a to pozemek parc. č. 3155/1 o vý-
měře 299 m2 pozemek parc. č. 3151/2 o výměře 
18 m2 přičemž manželé Křenkovi měli statutár-
nímu městu Ostrava uhradit fi nanční náhradu 
dle zpracovaných znaleckých posudků za rozdíl 
v hodnotě předmětů směny. Manželé Křenkovi 
nemohli směnnou smlouvu podepsat z fi nanč-
ních důvodů, o směnu však měli i nadále zájem. 
Nyní podali na SMO novou žádost o směnu. 
V tomto případě nejde o směnu části pozem-
ku parc. č. 3155/1 a pozemku parc. č. 3151/2 
o stejné výměře a následný odkup zbývající 
části pozemku parc. č. 3155/1 (technicky zby-
tečně složité), ale o směnu uvedených pozemků 
s doplatkem za rozdíl v hodnotě směňovaných 
pozemků. Tak jako u prodeje nebo nabytí 

jsou i u směny pozemky oceněny znaleckým 
posudkem. Na pozemek parc. č. 3155/1 je mezi 
SMO, městským obvodem Martinov a panem 
Bohuslavem Křenkem uzavřena smlouva č. 
2/2003-P, o pronájmu pozemku, vč. dodatků 
č. 1 a 2. Rada městského obvodu Martinov 
svým usnesením č. 545/44 ze dne 13. října 
2008 doporučila Zastupitelstvu městského 
obvodu Martinov vydat souhlas se záměrem 
města směnit pouze část pozemku parc. č. 3155/1 
zahrada kat. území Martinov ve Slezsku ve 
vlastnictví statutárního města Ostravy svěře-
ného městskému obvodu Martinov ve výměře 
odpovídající celkové výměře pozemku parc. č. 
3151/2 ost. plocha, ost. komunikace kat. území 
Martinov ve Slezsku ve vlastnictví manželů 
Křenkových s tím, že tato část bude navazovat 
na současnou hranici pozemku manželů Křen-
kových. Zastupitelstvu MOb Martinov byla 
proto předložena varianta A návrhu na usnesení, 
která byla již předložena Radě MOb Martinov 
podle požadavku statutárního města Ostravy 
a manželů Křenkových, avšak v této podobě 
nebyla schválena. Rada městského obvodu Mar-
tinov svým usnesením č. 545/44 ze dne 13. října 
2008 doporučila Zastupitelstvu MOb Martinov 
schválit upravený návrh na usnesení (varianta 
B), avšak v tomto případě by se už nejednalo 
o směnu obou výše uvedených pozemků, ale 
pouze části pozemku parc. č. 3155/1 za pozemek 
parc. č. 3151/2, což nebylo předmětem žádosti 
manželů Křenkových ani návrhu SMO. K tomu-
to materiálu podala další podrobné vysvětlení 
pí Hausnerová a po dalším zodpovězení všech 
dotazů navrhl starosta zastupitelstvu nejdříve 
hlasovat o variantě A návrhu na usnesení, která 
byla následně schválena všemi 13 hlasy pro, 
tzn. že zastupitelstvo MOb Martinov souhlasí 
se záměrem města směnit pozemek parc. č. 
3155/1 zahrada kat. území Martinov ve Slez-
sku ve vlastnictví statutárního města Ostravy 
svěřeného městskému obvodu Martinov za 
pozemek parc. č. 3151/2 ost. plocha, ost. ko-
munikace kat. území Martinov ve Slezsku ve 
vlastnictví manželů Bohuslava a Drahomíry 
Křenkových, v souladu s návrhem na usnesení 
a písemným materiálem č. 5.
5) bod 6 – Poté byla zastupitelstvu znovu 
předložena žádost paní Barbory Kučerové 
o odkoupení části pozemku parc. č. 3155/1 
zahrada o výměře cca 40 m2 kat. území Marti-
nov ve Slezsku ve vlastnictví SMO, městského 
obvodu Martinov z důvodu rozšíření hranice 
již odkoupeného pozemku parc. č. 3155/2 kat. 
území Martinov ve Slezsku pro stavbu rodin-
ného domu, která byla z důvodu požadavku 
členů zastupitelstva stažena z programu 16. 
zasedání zastupitelstva. Zastupitelstvo MOb 
Martinov na svém 16. zasedání dne 22. září 
2008 věc vrátilo k doplnění bez přijetí usne-
sení. Vzhledem k tomu, že pozemek parc. č. 
3155/1 je předmětem směnné smlouvy v sou-
časné době projednávané statutárním městem 
Ostrava, vrátil ÚMOb Martinov tento materiál 

Zastupitelstvo městského obvodu Martinov mimo jiné projednalo…



MARTIN • občasník městského obvodu Martinov • číslo 33 5

znovu Zastupitelstvu MOb Martinov ve stejné 
podobě návrhu na usnesení, tzn. nedoporučit 
vydání souhlasu se záměrem prodeje části to-
hoto pozemku. I k tomuto bodu proběhla mezi 
členy zastupitelstva dlouhá a podrobná diskuse. 
P. Plaček k tomu ještě znovu připomenul, že se 
jedná o stejný pozemek projednávaný v před-
chozím bodu, tzn. že bude městem zveřejněn ke 
směně. Po této diskusi bylo tedy navrženo, aby 
zastupitelstvo hlasovalo o návrhu na usnesení 
zastupitelstvu města doporučit vydání souhlasu 
se záměrem prodeje části tohoto pozemku, 
ale toto usnesení přijato nebylo – 7 hlasů pro, 
5 proti (Gallus, Holuša, Míková, Pardubická, 
Č. Křížek), 1 nehlasoval (Civín). Po další dis-
kusi dal starosta hlasovat o původním návrhu 
na usnesení, tj. nedoporučit záměr prodeje. 
S tímto návrhem však souhlasili pouze 2 čle-
nové zastupitelstva (Č. Křížek, Holuša), a proto 
se dále již nehlasovalo, protože ani tento návrh 
nebyl schválen nadpoloviční většinou hlasů 
členů zastupitelstva a tento bod byl znovu pouze 
projednán, ale bez přijetí usnesení.
6) bod 9 – Obvodní zastupitelstvo dále schvá-
lilo všemi hlasy pro přehled výsledku hospo-
daření SMO, městského obvodu Martinov za 
období od 1. ledna do 30. září 2008 v souladu 
s návrhem na usnesení a písemným materiá-
lem č. 9.
7) bod 12 – Členům obvodního zastupitelstva 
byla předložena žádost paní Zdeňky Měchové 
o poskytnutí bezúročné hotovostní půjčky 
ve výši 40 000,-- Kč na opravu střechy a vý-
měnu vodovodního potrubí rodinného domu 
v Ostravě – Martinově, Na Svobodě 3108/15. 
Zákon o obcích umožňuje zastupitelstvům 
uzavřít smlouvu o poskytnutí úvěru nebo 
půjčky i uzavřít dohodou o splátkách s lhůtou 
delší než 18 měsíců. Statut města Ostravy pak 
v čl. 6 odst. 3 písm. e) opravňuje zastupitel-
stva městských obvodů k uzavření smlouvy 
o poskytnutí bezúročných půjček a návratných 
fi nančních výpomocí. Rada MOb Martinov 

tuto žádost projednala na své 44. schůzi dne 
13. října 2008 a svým usnesením č. 551/44 
vzala žádost pouze na vědomí bez dalšího 
doporučení půjčku poskytnout či neposkytnout 
vzhledem k velké citlivosti tohoto materiálu. 
Zastupitelstvu pak byl předložen materiál se 
dvěma variantami návrhu na usnesení, a to 
půjčku poskytnout nebo neposkytnout. Ing. 
Č. Křížek uvedl, že v případě poskytnutí 
takovéto půjčky z rozpočtu MOb Martinov 
by se mohlo jednat o precedentní rozhodnutí 
a občané si v případě nutnosti mohou půjčovat 
od bankovních ústavů a navrhl zastupitelstvu 
hlasovat o variantě A návrhu na usnesení, tj. 
půjčku neposkytnout. Vzhledem k tomu, že 
žádná jiná diskuse k tomuto materiálu nebyla, 
dal starosta o návrhu hlasovat. Neposkytnutí 
půjčky v souladu s návrhem na usnesení ve 
variantě A a písemným materiálem č. 12 bylo 
schváleno 8 hlasy pro, 4 se zdrželi hlasování 
(Plaček, Bochňák, Bošotová, Závodská) 
a 1 hlas byl proti (Kudělka). 
8) bod 15 – Posledním bodem dnešního za-
sedání bylo projednání písemné žádosti ředi-
telky Mateřské školy Ostrava – Martinov, pří-
spěvkové organizace, o povolení výjimky z po-
čtu dětí v této mateřské škole. K tomuto bodu 
programu p. Plaček vznesl podnět k vedení MOb 
Martinov, zda by do budoucna nebylo vhodné 
počítat s rozšířením stávající MŠ Martinov ještě 
o jednu třídu vzhledem k vzrůstajícímu počtu 
dětí a zájmu dalších rodičů bydlících i mimo 
MOb Martinov o umístění dětí v této MŠ, pro-
tože má zdejší školka velmi dobrou pověst. Poté 
obvodní zastupitelstvo rozhodlo všemi hlasy 
pro v souladu s § 23 odst. 3 zákona č. 561/2004 
Sb., o předškolním, základním, středním, 
vyšším odborném a jiném vzdělávání (školský 
zákon), ve znění pozdějších předpisů, o povolení 
výjimky z nejvyššího počtu dětí v Mateřské 
škole Ostrava – Martinov, příspěvkové orga-
nizace, v počtu čtyři dětí v souladu s návrhem 
na usnesení a písemným materiálem č. 15.

9) bod 16 – V diskusi pak bylo projednáno:
a) Starosta informoval členy zastupitelstva: 

- o provedení opravy střechy na hospodářské 
budově u pivního baru MAXIM včetně pro-
vedení nových omítek v místnosti používané 
SDH Martinov,

- o nutnosti provést celkovou opravu, resp. 
rekonstrukci střechy stodoly používané jako 
sklad mechanizace MOb Martinov

- o provádění stavby „Úprava koryta vodního 
toku Opavy – havarijní oprava nátrže vč. 
opravy cyklostezky“, která je plně dotovaná 
z rozpočtu SMO,

- o prováděné stavbě splaškové kanalizace 
u budovy MARTEKu fi rmou Klečka

- o nabídce bratrů Závodských z Brna a Pra-
hy na odkoupení spoluvlastnických podílů 
pozemků za cenu 5 mil. Kč, kterou obvodní 
rada vzhledem k neúměrně vysoké ceně 
zamítla,

- o předloženém novém návrhu trasy Severního 
spoje, která má vést po ul. Průběžná a se kte-
rou MOb Martinov zásadně nesouhlasí a po-
žaduje umístění Severního spoje do původně 
navrhované trasy po ul. B. Nikodéma,

b) Paní Závodská požádala, aby byla navý-
šena hodnota balíčků, které dostávají senioři 
od MOb Martinov prostřednictvím komise 
pro občanské záležitosti na 500,-- Kč. Starosta 
sdělil, že tato částka bude zahrnuta do návrhu 
rozpočtu na rok 2009.

c) Paní Bošotová se dotazovala, zda byla 
zakoupena nějaká nová vánoční výzdoba, 
protože stávající je již stará a poruchová, 
a navrhla oslovit i možné sponzory. Starosta 
uvedl, že ani v letošním roce nebyla žádná 
nová vánoční výzdoba zakoupena a bude 
umístěna výzdoba stávající. P. Plaček uvedl, 
že je možné vánoční výzdobu také vypůjčit 
na jednu sezónu a doporučil zjistit fi nanční 
možnosti takovéto výpůjčky.

 Zdroj: Zápis z 16. a 17. zasedání 
Zastupitelstva městského obvodu Martinov

Martinov v datech a obrazech
Vážení spoluobčané, 
v tomto čísle Vám zobrazujeme fotografi i 
Potravinářských závodů pořízenou v roce 
1968.

Investiční úkol výstavby Potravinář-
ských závodů Martinov (masokombinát, 
pekárna, mlékárna, zpracování drůbežího 
masa a cukrárna) byl vypracován již v roce 
1956. Ve skutečnosti se s výstavbou začalo 
až v roce 1960. Projekt Potravinářských 
závodů zpracoval Potravinoprojekt Brno. 
Vlastní stavbu provedly Průmyslové stavby 
Gottwaldov. Technologické vybavení dodal 
Chepos Brno.

Masokombinát Martinov zahájil provoz 
17. října 1963, kdy byly do provozu jako první 
uvedeny mrazírny. Toho dne byl uložen první 
vagón masa. Od února 1964 byly do provozu 
uvedeny porážková linka, ústřední dílny, 
autogaráže pro dvě stě vozidel, autoservis, 

prádelna a kolejová vlečka o délce osmi 
kilometrů.

V masokombinátu byly postupně zprovoz-
něny bourárna masa, vařená výroba, uzenář-
ská výroba, výroba specialit, tavírna a jako 
poslední jatka. Celý komplex byl uveden do 
provozu bez větších problémů pod vedením

 

prvního ředitele Masokombinátu Martinov 
MVDr. Radko Pastora. Technologie ve zpra-
cování masa na tuto dobu byla výkonná a na 
technické úrovni. 

V krátké době se masokombinát stal spo-
lehlivým zpracovatelským podnikem, který 
zpočátku zásoboval Ostravsko a Karvinsko.

Ing. Čestmír Křížek
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OKÉNKO RADNÍCH

MSL v požárním útoku 2008

Vážení spoluobčané,
redakční rada našeho 
občasníku si dala v loň-
ském roce za úkol zpra-
covat novou koncepci 
internetových stránek 
našeho městského ob-
vodu. Současné strán-
ky, dnes již bývalé, se 
nám zdály na dnešní 
přetechnizovanou dobu 
nedostatečné. Za hlavní 
úkoly jsme si kladli, aby 
návštěvník stránek byl 
v maximální možné míře 
informován o našem městském obvodu jako 
takovém, ale i o jeho bohaté historii. Texty 
jsme doplnili celou škálou současných fo-
tografi í, pořízených panem Ing. Davidem 
Hiblerem, o jehož fotografování Martinova 
jsem Vás již informoval v minulém čísle. 
Texty o historii jsme doplnili dobovými fo-
tografi emi, zapůjčenými občany Martinova. 
Chtěl bych jim touto cestou poděkovat za 
zapůjčené fotografi e a vyzvat občany, kteří 
mají jakékoli jiné fotografi e týkající se jakkoli 
dávné i nedávné historie Martinova o jejich 
zapůjčení. Fotografi e budou naskenovány 
a okamžitě vráceny. 

Podklady se tvořily postupně během roku 
a vedla se široká diskuse nad tím, co na in-
ternet umístit a co neumístit. V tomto ohledu 
nám byl velice nápomocen místní kronikář 
pan Mgr. Jan Kubica, který nám poskytnul 
jím zpracované texty nejen o historii, ale 
také o místních významných objektech a do-
minantách Martinova a dalších potřebných 
informacích. Bez jeho spolupráce by se nám 
velice těžko pracovalo na připravovaných 
podkladech a jeho spolupráce nám usnadnila 

započatou práci. Bohužel se nám nepodařilo 
sehnat od všech zastupitelů jejich fotografi e, 
i když k tomu byli několikrát vyzváni. Zřejmě 
nemají zájem o prezentaci svého městského 
obvodu, tak jako v jiných obvodech, a tím 
znehodnotili svou a zejména naši práci. 

O grafi ckou stránku věci a umístění inter-
netových stránek na web se postaral Ing. Ota-
kar Sekl, který převedl naše představy zpra-
covaného materiálu do skutečné podoby. Den 
spuštění byl stanoven na 20. listopadu 2008. 
A tak se i stalo. 

Práce na internetových stránkách není 
věc, která by byla někdy hotová. Doplňování 
informací, nových nápadů či aktualit bude 
neustále probíhat za pochodu. Samozřejmě 
uvítáme ze strany občanů jakýkoli realizo-
vatelný nápad, který by obohatil prezentaci 
našeho městského obvodu.

Závěrem bych chtěl poděkovat všem, 
kteří se i malou měrou podíleli na celkovém 
výsledku, který si můžete prohlédnout na 
www.ostrava-martinov.cz.

Ing. Čestmír Křížek
člen obvodní rady

Moravskoslezská liga (MSL) v požárním 
útoku vznikla před šesti lety, kdy zástupci 
družstev z Moravskoslezského kraje vytvo-
řili tuto soutěž, aby se porovnávala nejlepší 
hasičská družstva. Naše hasičské družstvo 
z Martinova bylo pobízeno již v předcházejí-
cích letech, aby vstoupilo do této soutěže, ale 
z přihlášením jsme váhali, neboť zúčastnit se 
MSL vyžaduje vyšší  fi nanční náklady, větší 
cestování po soutěžích a také obavy, abychom 
nebyli jen do počtu. V tomto roce jsme se 
rozhodli, že se do této soutěže přihlásíme. 
O vítězi MSL se rozhoduje v 16 soutěžích, 
kde jsou družstva odměňována body, a vítěz 
je ten, který jich získá nejvíce. Vítězem se 
stalo družstvo z Bartovic. Naše družstvo 
se umístnilo na 24. místě. Třikrát jsme se 
umístili na bodovaných pozicích, a to na 

soutěžích v Rychalti-
cích, Vrbicích a v Pr-
chalově. Nejlepší čas 
jsme dosáhli na soutěži 
ve Vrbicích, a to 15,475 
sekund. Ze všech sou-
těží jsme byli jenom 
jednou nehodnoceni,
a to na soutěži v Jisteb-
níku. Nejvzdálenější 
soutěže byly v Kojko-
vicích a Trojanovicích. 
Účast v příštím ročníku 
ještě zvažujeme, protože družstvo prochází 
generační obměnou, ale pokud ano, pak se 
budeme snažit o vylepšení 24. místa.  

V letošním roce jsme se zúčastnili celkem 
40 soutěží, z nichž jsme skončili dvakrát na 

prvním místě (Muglinov, Dolní Benešov), 
čtyřikrát druzí a dvakrát třetí. Věříme, že se 
nám bude dařit i v příštím roce a že budeme 
dělat dobré jméno našemu sboru.

Ing. Jiří Křížek

Dne 5. listopadu 2008 jsme na naší radnici 
přivítali dalších osm nových občánků. Vět-
šinu z nich to sice ještě moc nezajímalo, ale 
pevně věřím, že až se jednou zeptají, odkud 
mají ten milý polštářek se svým jménem, 
a někde v šuplíku najdou svůj pamětní list, 
tak jim to rodiče velmi rádi vysvětlí.

Vítání občánků na naší radnici organizu-
jeme od roku 2002 a naši první už navštěvují 
základní školu. Věřím, že se toto odpoledne 
líbilo nejen maminkám a tatínkům, ale všem 
babičkám a dědečkům, kteří přišli své nejmi-
lejší doprovodit.

Druhý den, 6. listopadu 2008, jsme se zase 
sešli s těmi odrostlejšími, kteří už mnohé 
pamatují, a to s jubilanty – seniory. I toto 
odpoledne se vydařilo. Při vystoupení dětí 
z mateřské školy se všem rozzářily oči a ur-
čitě si také vzpomněli na svá mladá, možná 
i dětská léta. Po poutavém vyprávění pana 
Kubici o historii obce všem jubilantům popřál 
pan starosta hodně zdraví a štěstí do dalších 
let. A pak už začala volná zábava. Mohlo 
jich přijít více, některým to sice  zdravotní 
stav nedovolí, ale ti ostatní si mohli udělat 
pěkné odpoledne bez práce a zahrádky. 
Snad příště.

Hodně zdraví, štěstí a pohody do dalších 
let přeje komise pro občanské záležitosti. 

Vlasta Závodská

Internetové stránky

Jak ten čas letí
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Z historie MartinovaTříkrálová sbírka 2009
(letopočty končící dvojkou)
1502 – Bratři Zajíčkové (Jiří, Václav, Jakub) 
z Hošťálkovic prodali Martinov majiteli
klimkovického panství Janu ze Ščavna, který 
zemřel v roce 1511.
1522 – Majitel Martinova Hynek z Vrbna 
se dostal do sporu s majitelem Třebovic 
Jindřichem z Markvartovic o hranice dělící 
třebovické a martinovské grunty a o užívání 
vody z Plesenského potoka.
1722 – Podle Karolínského katastru  panská 
krčma v Martinově čepovala 24 achtlí piva 
a dvě vědra kořalky ročně (1 achtl = 7,68 litrů, 
1 vědro = 53 litry).
1782 – Od října mohly být krámy v neděli 
a o svátcích otevřeny do deváté a odpoledne 
po bohoslužbách.
1862 – 7. dubna, ač jaro přišlo velmi brzo, 
nastaly silné mrazy, které trvaly do 17. dubna. 
V květnu na sv. Ducha napadl sníh.
1912 – 19. prosince se v Martinově narodil 
literární a divadelní vědec, zakladatel tea-
trologi na Moravě, vysokoškolský pedagog 
prof. Artur Závodský, DrSc.
1922 – 31. května byla dána do oběhu česko-
slovenská koruna z mědiniklu, jako základní 
měnová jednotka.
 – 27. října Zemská správní komise zjistila, 
že v obecní pokladně chybělo 14 174,52 Kč
 – 10. prosince starosta obce pan Karel 
Trojek rezignoval  na svou funkci starosty. 
 – 31. prosince byl starostou v Martinově 
zvolen pan Alois Pavlíček.
1932 – 10. února byla okresním úřadem 
v Hlučíně zakázána první veřejná schůze 
komunistů v Martinově.
1952 – 16. listopadu martinovští hasiči 
obdrželi vozidlo zn. Horch od Jednotného 
národního výboru v Ostravě.
1962 – 23. června uspořádali martinovští 
hasiči na sokolském hřišti v Plesné – Žižkově 
noční karneval, který měl ráz ,,Karel IV. se 
svou družinou na honu“. V 19 hodin vyšel 
krojovaný průvod ze Svobody přes vesnici 
na sokolské hřiště.

Mgr. Jan Kubica

Charita Ostrava se pravidelně zúčastňu-
je Tříkrálové sbírky, kterou celostátně na 
pomoc lidem v nouzi pořádá Charita Česká 
republika.

V Tříkrálové sbírce 2008, které se  Charita 
Ostrava zúčastnila ve spolupráci s Chari-
tou sv. Alexandra a Dobrovolnou charitou 
v Brušperku, bylo vykoledováno celkem 
1 082 694,50 Kč. Charitě Ostrava spolu 
s Charitou sv. Alexandra  připadlo celkem 
720 969 Kč. 

Výtěžek z TKS 2008 byl použit  pro tyto 
projekty:
- Dofi nancování a provozní náklady Hospice 

sv. Lukáše v Ostravě 592 823,65 Kč
- Sociální pomoc pro lidi v krizové situaci  

 20 000 Kč
- Projekty „Rozvoj chráněných dílen Charity 

sv. Alexandra“ (pracovní uplatnění handi-
capovaných lidí) a „Humanitární aktivity“ 
– Charita sv. Alexandra 108 145,35 Kč   

Při rozdělení výtěžku sbírky (koledování 
i DMS) se postupuje následovně: 65 % se 
vrací zpět do míst, kde byly peníze vykoledo-
vány (oblastní a farní charity), 15 % podpoří 
projekty diecézních charit, 10 % putuje na 
podporu charitních projektů humanitární 
a rozvojové pomoci v zahraničí, 5 % jde na 
podporu projektů Charity ČR, 5 % je určeno 
na režii sbírky.                                                                                

Protože díků není nikdy dost děkujeme 
všem dárcům i koledníkům Tř íkrálové 
sbírky 2008. Poděkování patří i těm, kteří 
se na zdárném úspěchu Tříkrálové sbírky 
2008 spolupodíleli – úřadům veřejné správy 
a farním úřadům.

Tříkrálová sbírka 2009 bude v rám-
ci Charity Ostrava probíhat ve dnech 
1.–11. ledna 2009. 

Charita Ostrava se této krásné akce zú-
častní ve spolupráci s Charitou sv. Alexandra 
v Ostravě – Kunčičkách. Finanční prostředky 
získané v TKS 2009 plánujeme  použít pro 
tyto projekty:
1. Dofi nancování  Hospice sv. Lukáše v Os-

travě – Výškovicích            
2. Humanitární  pomoc pro osoby v nouzi 

v charitních střediscích
- Charitní dům Salvator, Krnov, domov pro 

osoby se specifi ckými potřebami
- Charitní dům sv. František, azylový dům 

pro muže, noclehárna, kontaktní místo pro 
osoby v nouzi

- Charitní středisko poradenských a sociál-
ních služeb                                                                                                                        

3. Rozvoj chráněných dílen  (pracovní uplat-
nění handicapovaných lidí) – (Charita sv. 
Alexandra) 

4. Humanitární aktivity, uprchlíci, migranti 
(Charita sv. Alexandra)                                                                   

 Pro splnění našich projektů pomáhat 
odkázaným lidem v nouzi hledáme různé 
fi nanční a jiné možnosti. Obracíme se proto 
na Vás, vážení občané, o pomoc při této 
krásné celostátní akci, pořádané na pomoc 
těm, kteří to nejvíce potřebují. Všem, kteří 
se budou jakýmkoliv způsobem podílet na 
úspěšné realizaci Tříkrálové sbírky 2009, 
předem děkujeme.

Charita Ostrava, Kořenského 17, 703 00 
Ostrava – Vítkovice, tel/fax: 596 621 094,
ostrava@caritas.cz, www.ostrava.caritas.cz

Char ita sv. Alexandra , Holvekova 
651/28, 718 00  Ostrava – Kunčičky, tel/fax: 
596 237 831, alexandr@charita.cz, 
www.charitasvalexandra.cz

Společenská 
rubrika
Blahopřání

Dne 14. 11. 2008 se dožila svého 

životního jubilea 95 let nejstarší 

občanka Martinova paní Jindřiška 

Závodská. Hodně zdraví, štěstí 

a pohody přeje rodina.
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Hodnocení práce družstev veteránů 2008

Jak jsme prožili setkání Zasloužilých hasičů 
Moravskoslezského a Olomouckého kraje v Ústřední hasičské 

škole Jánské Koupele ve dnech 8.–12. 9. 2008

Tak jako jiná léta, i letos uběhla soutěžní 
sezóna 2008 a je zapotřebí, abychom zhodnotili 
její průběh a zároveň navrhli, jak pokračovat 
v příštím roce. Co změnit, nebo zlepšit v or-
ganizaci soutěží včetně přípravy na příští rok. 
Starosta SDH všechny přítomné přivítal na 
setkání členů družstev veteránů a zvlášť přivítal 
starostu obce pana Karla Civína, rozhodčího 
pana Jaromíra Voříška a zároveň další pozvané 
členy, kteří nám pomáhali při zajišťování zdár-
ného průběhu soutěží a kulturně-společenských 
akcí, a to Zdeňku Ďurákovou, Irenu Veselou, 
Antonii Konvicovou, Karla Ondrušáka, Petra 
Poláška, Václava Veselého a další pozvané, kteří 
se nemohli zúčastnit. Starosta obce p. Karel 
Civín kladně hodnotil práci SDH, poděkoval 
všem za kladný přístup při plnění všech úkolů 
jak ve sboru, tak i pro obec. 

Dne 31. 5. 2008 jsme uspořádali soutěž 
veteránů s dětským dnem a kácením máje, na 
hřišti Sokola Martinov, Na Svobodě, toto řešení 
výběru místa se ukázalo jako dobré, což se díky 
dobrému počasí projevilo na velmi dobré účasti 
dětí i dospělých. K dobrému průběhu přispěla 
i účast hasičů z vítkovických železáren, kteří 
předvedli ukázky hašení požáru pomocí pěny, 
hašení zvlášť hořlavých látek i hašení pomocí 
vodního děla, což děti využily k osvěžení při 
krásném slunečném počasí. Pro děti uspořá-
daly členky našeho SDH různé hry, kdy byly 
děti odměňovány sladkostmi, všem dětem 

se tyto hry a průběh 
celé akce velice líbily.
Poděkování patří ze-
jména paní Monice 
Motyčkové, Monice 
Kolářové a Lence Bě-
hunčíkové, které tyto 
soutěže organizovaly. 

 Soutěži veteránů 
se zůčastnilo sedmi 
družstev, a to druž-
stva Plesné, Polanky, 
Oprechtic, Čavisova 
a tři družstva Martinova. Umístění družstev 
Martinova bylo 1., 5. a 6. místo. Na zahájení 
soutěže veteránů předvedli požární útok žáci 
našeho SDH, což bylo všemi zúčastněnými oce-
něno velkým potleskem. Zároveň nutno podě-
kovat sponzorovi hlavní ceny soutěže veteránů 
p. Zdeňku Šajnarovi, který věnoval první cenu, 
a to sud piva, a autodopravci Boh. Křenkovi. 
V našem sboru pracují tři soutěžní družstva 
v požárním sportu a pomáhají při zajišťování 
všech kulturně společenských a sportovních 
akcí, které pořádá SDH. V letošním roce jsme 
se zúčastnili soutěží veteránů v Plesné, Polance, 
Oprechticích a Staré Bělé.

Dalším kladem je, že členové družstev 
veteránů a zároveň členové SDH pomáhají při 
organizování a přípravě všech akcí na území 
Martinova i okolí. 

Co se nám letos nedařilo, je účast na sou-
těžích ucelených družstev a často jsme museli 
improvizovat v sestavách. Je fakt, že se soutěží 
veteránů zúčastňuje rok od roku méně družstev. 
Svědčí to o tom, že v některých SDH je stále 
menší zájem o tyto soutěže, a někde skončili 
úplně. Žel toto se začíná projevovat i v našem 
SDH, což si musíme přiznat. Na některé sou-
těže jsme museli doslova poskládat družstvo, 
abychom se mohli soutěže zúčastnit, viz Stará 
Bělá a Oprechtice. Dále je třeba se zabývat 
jednotným oblečením družstev, abychom mohli 
reprezentovat SDH Martinov. 

V příštím roce se také budeme zabývat 10. 
výročí založení družstev veteránů. To bylo ve 
zkratce hodnocení činnosti družstev veteránů.

Kudělka Zdeněk 

Jak je již zvykem, letos jako každý rok se 
sešli zasloužilí hasiči a členové SDH, kteří mají 
zájem se setkat, pobesedovat a odpočinout si od 
denních starostí.

Dne 8. září dopoledne se do Ústřední 
hasičské školy v Jánských Koupelích sjelo 66 
účastníků rekreačního pobytu. Z tohoto počtu 
bylo 30 zasloužilých hasičů, 26 jejich rodinných 
příslušníků, osm ostatních členů SDH a dva 
hosté – zástupci Polské dobrovolné požární 
ochrany Slezského vojvodství.

Setkání zahájil ještě před obědem vedoucí 
aktivu zasloužilých hasičů při krajském sdru-

žení hasičů Čech, Moravy 
a Slezska Moravskoslez-
ského kraje Stanislav 
Sovinský, který přivítal 
přítomné a seznámil je 
s programem pobytu. 

Převážná část poby-
tu byla ponechána in-
dividuálním zájmům 
účastníků. Ve středu se 
uskutečnil autobusový 
zájezd, který tentokrát 
připravoval okres Ostra-
va. Zájezdu se zúčastnilo 
46 účastníku. Zbývající si 

organizovali vlastní program. V Ostravě jsme 
navštívili Slezskoostravský hrad, Krajský úřad 
Moravskoslezského kraje, kde nás přivítal 
hejtman Evžen Tošenovský a ředitelka kraj-
ského úřadu Eva Kavková,  kteří ve svých vy-
stoupeních kladně hodnotili práci dobrovolných 
hasičů. Další zastávkou zájezdu byla návštěva 
a prohlídka hornického muzea v Petřkovicích, 
zde jsme si mohli prohlédnout podzemní 
pracoviště horníků a rovněž muzeum Báňské 
záchranné služby a důlní techniku, která je 
vystavena v areálu muzea. Zúčastnění se mohli 
občerstvit v tamní restauraci Harenda. Zájezd 

byl dobře připraven díky panu Stanislavu So-
vinskému a také nám přálo počasí. 

Ve středu po večeři byly předány kytičky 
a bylo popřáno všem jubilantům, kteří v tomto 
roce dovršili kulatého či půlkulatého jubilea. 

Ve čtvrtek přijeli další zástupci, kteří se 
zúčastnili odpoledního setkání s besedou 
s představiteli sdružení hasičů ČMS. Na se-
tkání vystoupil starosta ústředí Ing. Richter, 
vedoucí zasloužilých hasičů a dopisovatel 
hasičských novin Antonín Hučín, ředitel UHŠ 
Jánské Koupele Ing. Karger a starosta sdružení 
a současně ředitel severomoravské pobočky 
Hasičské vzájemné pojišťovny Ing. Kuběna, 
dále se zúčastnili zástupci SDH, mezi nimi 
i náš starosta SDH Milan Plaček. V pátek byl 
volný program s přípravou na odjezd do svých 
domovů v odpoledních hodinách. 

Z našeho SDH setkání se zúčastnilo šest 
členů sboru, a to Zdeněk Kudělka, Josef Ďurák, 
Zdeňka Ďuráková, Václav Veselý, Irena Vese-
lá, Antonie Konvicová. Náklady si účastníci 
hradili z vlastních zdrojů. Závěrem bych chtěl 
poděkovat vedoucímu aktivu zasloužilých členů 
a všem, kteří se na přípravě podíleli, za umož-
nění pobytu na této velice zdařilé akci. 

Zdeněk Kudělka
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Proč se Vánoce slaví?
Pro křesťany jde jednoznačně o oslavu 

narození Ježíše, pravého člověka a pravé-
ho Syna Božího, slaví tajemství vtělení.

Pohané mohou samozřejmě také osla-
vovat narození Ježíše, ale spíše Vánoce 
chápou jako svátky lásky a přátelství.

Kdy se Vánoce slaví?
Ačkoli je Ježíš jednou z nejznámějších 

historických postav, nikdo přesně neví, 
kdy se narodil. Došlo k tomu, že se na růz-
ných místech slavilo jeho narození v jiný 
čas. Na křesťanském východě se s oslavou 
začalo 6. ledna, zatímco na křesťanském 
západě již 25. prosince.

Příchod božího syna se začal slavit již 
ve 4. století.

Kde se vzal Ježíšek?

Dříve naděloval dárky svatý Mikuláš. 
Ježíšek se objevil až v Německu v době 
reformního hnutí. Velkým propagátorem 
byl především Martin Luther (1483–1546). 
Ten měl odpor k ofi ciální papežské církvi 
a také papežskému Mikuláši, a začal pro-
sazovat nadělování dárků na Štědrý den. 
Z počátku to nebylo jednoduché a Luther 
se setkal s nepochopením. Novému zvy-
ku se začalo říkat Christkind (Ježíšek) 
a zvyk se později ujal. Těžko si na Ježíška 
zvykali protestanti i katolíci, a tak celé 
16. století bojoval o svou budoucnost. 
Nicméně se hojně rozšířil téměř po celé 

Evropě. Jen v protestantské Anglii roz-
nášel dárky sv. Mikuláš, kterému říkají 
Santa Claus. V Nizozemí podobně rozná-
šel Sinter Klaas. U nás se Ježíšek zabydlel 
až v 19. století. Navzdory všem úskalím, 
která musel Ježíšek překonat, aby mohl 
navštěvovat o 24. prosinci lidské příbytky 
a rozdávat dárky, patří dnes bezpochy-
by k nejoblíbenějším a nejznámějším 
evropským vánočním duchům.

Betlémská hvězda 

Podle Bible se na nebi v době narození 
Ježíše objevila velká hvězda. Taková, jaká 
je vidět v každém betlému. Dnes už kaž-
dý ví, že hvězda s chvostem není pravou 
hvězdou, ale kometou. Podle astronomů 
se však v době narození Krista žádná ko-
meta na nebi neobjevila. Dokonce slavná 
Halleyova kometa prošla přísluním v roce 
12 př. n. l. a pak znovu až r. 66 n. l. – ob-
jevila se tedy buď příliš brzo, nebo příliš 
pozdě. Hvězda s chvostem se stala tradicí 
až v 15. až 16. století díky proslulému 
italskému malíři. V roce 1304 maloval 
Giotto di Bondone fresku Klanění pro 
padovskou kapli Scrovegni. Inspiroval se 
vlastním pozorováním návratu Halleyovy 
komety a malba se tak stala vzorem pro 
mnoho dalších. Tím je vysvětlena hvězda 
s chvostem nad Betlémem, ale oprav-
dová Betlémská popsaná v Bibli byla 
vysvětlena až německým astronomem 
Johannesem Keplerem. Ten 17. prosince 

1603 pozoroval v Praze konjunkci (úh-
lové sblížení) planet Jupiteru a Saturnu 
a spočítal, že k takovému sblížení došlo 
v roce 7 před n. l. podle tohoto objevu 
se tedy Kristus narodil již před naším 
letopočtem. Tuto skutečnost se podařilo 
dokázat až v minulém století, kdy bylo 
zjištěno, že při tvorbě nového kalendáře 
podle narození Krista bylo uděláno ně-
kolik chyb a tak je současný kalendář od 
správného data narození Krista posunutý. 
Betlémská hvězda, která přivedla tři mu-
drce do Betléma, je tedy sblížení planet 
Jupiteru a Saturnu.

Zlaté prasátko     

Zlaté prasátko se podle tradic zjevuje 
za odměnu o Štědrém večeru těm, kdo se 
po celý den až do východu první večerní 
hvězdy postí. Tento zvyk patří k těm 
nejtajemnějším a dodnes není tato tradice 
zcela objasněna. Prase však bylo v před-
křesťanských dobách symbolem slunce 
a o zimním slunovratu, na který připadají 
křesťanské Vánoce, se sluneční kotouč 
ujímá vlády a noci se pomalu zkracují. 
Protože půst o Štědrém dni se dříve ne-
bral na lehkou váhu, pomáhaly prasátku 
hlídat děti i méně laskavé vánoční bytosti. 
Dohlížel na ně „svatý šprech“, který by 
prý nezaváhal nezbedovi provrtat bříško, 
aby se přesvědčil na vlastní oči, že je 
skutečně prázdné.

          Ing. Jana Míková, Ph.D.

Znáte vánoční tradice a zvyky?
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Pavel KANÁT

Anna KUSYNOVÁ

Karel CIVÍN

Anna KOWALSKÁ

Pavel HYNEČEK

Zdeňka GALLUSOVÁ

Šárka STAŇOVÁ

Helena POLÁŠKOVÁ

V měsících listopadu a prosinci letošního roku oslavili či teprve 
oslaví svá životní jubilea tito naši spoluobčané: 

Všem jubilantům touto cestou srdečně blahopřejeme.

Ing. Jana Míková, Ph.D.,
za komisi pro občanské záležitosti

Redakční rada: šéfredaktor: Ing. Čestmír Křížek, redaktoři: Ing. Jiří Křížek, Ing. Jana Míková, Ph.D.
Adresa vydavatele: Statutární město Ostrava — městský obvod Martinov, Martinovská 3154, 723 00  Os tra va — Martinov

Povoleno pod číslem registrace MK ČR E 12822.

měsících listopadu a prosinci letošního roku oslavili či teprve

KYT IČKA KYT IČKA 
JUB I LANTŮMJUB I LANTŮM

řejeme

ÚŘEDNÍ HODINY ÚMOb MARTINOV

Pondělí 8.00–12.00 a 13.00–17.00
Středa 8.00–12.00 a 13.00–17.00 

Telefonní čísla
starosta   599 423 106
tajemnice   599 423 105
stavební úřad  599 423 101
sociální úsek  599 423 102
majetkoprávní úsek 599 423 103
fi nanční úsek  599 423 107
úsek vnitřních věcí  599 423 103
fax    599 423 109

PROVOZNÍ HODINY 
SBĚRNÉHO DVORA
Uložení odpadů ve sběrném dvoře je 
zcela zdarma.
POZOR! Ve sběrném dvoře není možné 
ukládat stavební suť.
Po–pá 10.00–18.00
Sobota   8.00–14.00
Neděle 15.00–19.00

ORDINAČNÍ HODINY 
MUDr. LENARTOVÉ
Středa    7.30–12.30
Čtvrtek 13.00–15.30
Telefon 596 941 061  

TIPY NA VÝLET

Vážení spoluobčané,

nezadržitelně se přiblížily nejkrásnější 
dny v roce – svátky vánoční, začíná ná-
kupní horečka a hysterie. Obáváme se, 
zda seženeme pro své bližní dárek, jaký 
by je potěšil, a tak běháme po obchodech 
a nakupujeme stále dražší dárky, ať to 
stojí, co to stojí. A právě teď nastal ten 
čas, kdy se můžeme pozastavit a strávit 
příjemné chvíle se svými nejbližšími. 
My Vám touto cestou přinášíme tip na 
předvánoční výlet:

„BETLÉMY ANEB VÁNOCE NA 
HRADĚ“
Jedná se o 8. ročník výstavy, která pro-
běhne ve dnech 6. 12. 2008 – 11. 1. 2009 
v galerii Slezskoostravského hradu.
Co uvidíte?
Betlémy dřevěné, keramické, skleněné, 
perníkové, také betlémy z kůry, z kamínků,
 háčkované, paličkované aj. Samozřejmě 
nebudou chybět vánoční ozdoby, stromeč-
ky, vánoční dekorace, koledy a cukroví.
Součástí bude již potřetí prezentace prací 
klientů domova důchodců Sluníčko, kteří 
vystaví své výrobky s vánoční tematikou. 

OTEVÍRACÍ DOBA:
pondělí–neděle 10.00–18.00 hodin 
24. prosince 10.00–15.00 hodin
1. ledna 2009 ZAVŘENO

VSTUPNÉ:
dospělí: 60 Kč
děti, ZTP a důchodci: 30 Kč

 Ing. Jana Míková, Ph.D.
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